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Svar på initiativärende av Andreas Exner (SD), Marie 

Jöreteg (M) och Niklas Arvidsson (KD): Får det vara lov 

med en plats? 

Kommunstyrelsens beslut 

Att initiativärendet bifalles. 

Ärendet i sin helhet 

Andreas Exner, Sverigedemokraterna, Marie Jöreteg, Moderaterna och Niklas 

Arvidsson, Kristdemokraterna har vid Kommunstyrelsens sammanträde den 19 

juni 2023 lämnat in initiativärendet ”Får det vara lov med en plats?” där man 

föreslår att Borås Stad bjuder in intresserade företag för ett förutsättningslöst 

samtal om hur upphandling av ramavtal, eller annan typ av frivillighetsreform, 

kan leda till fler äldreboenden i Borås. 

Vid samma sammanträde lämnade samma tre ledamöter in initiativärendet 

”Kartlägg möjliga platser för omsorgsboenden” där man föreslår att 

Stadsledningskansliet uppdras att se över mark och befintliga fastigheter utanför 

kommunens ägo för att kartlägga gällande detaljplaner, stadsplaner, 

byggnadsplaner, samt avstyckningsplaner som kan tillåta 

äldreomsorgsverksamhet och återkoppla detta till Kommunstyrelsen.  

Båda dessa initiativärenden berör frågan om framtida vård- och omsorgsplatser, 

och därför överlappar och kompletterar svaren varandra till viss del.   

Initiativärendet beskriver processen inför byggandet av nya äldreboenden och 

konstaterar att det är en process som både tar lång tid och kräver politisk 

framförhållning.  

Kommunstyrelsen ser positivt på att man bjuder in intresserade företag för att 

initiera diskussioner inför eventuella framtida etableringar i Borås. Detta skulle 

även innebära ett bredare utbud för boråsarna.  

Bilaga till § 156  Svar på initiativärende av Andreas Exner (SD), Marie 
Jöreteg (M) och Niklas Arvidsson (KD): Får det vara lov med en plats?
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Beslutsunderlag 

1. Initiativärende från Andreas Exner (SD), Marie Jöreteg (M) och Niklas 

Arvidsson (KD): Får det vara lov med en plats? 

Beslutet expedieras till 

Ingen expediering 

 

 

 

För Moderaterna       För Kristdemokraterna       För Sverigedemokraterna 

Marie Jöreteg              Niklas Arvidsson                   Andreas Exner 
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Datum 

2024-05-13 
Instans 

Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2022-00575 1.1.1.1 

Kommunfullmäktige 

Svar på motion av Andreas Exner (SD) och Anders 

Alftberg (SD): Hedra sverigefinnarna i Borås 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 

Att återremittera motionen för kompletterande arbete gällande de nationella 

minoriteternas möjlighet till inflytande och samråd i frågor som berör dem. 

Att uppdra åt Kulturnämnden och Tekniska nämnden att tillsammans utreda 

möjligheterna att uppföra ett minnesmärke som hedrar alla dem som kommit 

för att arbeta och bidra till utvecklingen av Borås textilindustri 

Sammanfattning 

Andreas Exner (SD) och Anders Alftberg (SD) har vid Kommunfullmäktiges 

sammanträde 2022-06-21 lämnat in förslaget att Borås stad ska verka för att ett 

minnesmärke över Sverigefinnarnas insatser för vår stad skall resas.  

Motionen har skickats på remiss till Arbetslivsnämnden, Kulturnämnden och 

Fritids- och folkhälsonämnden.  

Arbetslivsnämnden beskriver ett redan existerande minnesmärke i form av en 

rödbjörk som planterades 2017 i Kvarnbergsparken vid vattentornet i samband 

med firandet av Finlands självständighet 100 år. 

Kulturnämnden och Fritids- och folkhälsonämnden tillstyrkte motionen med 

tillägget att Borås välstånd och textilindustrins utveckling kan härledas till 

många fler invandrargrupper än just de från Finland. Därför anser 

Kulturnämnden att Borås stad bör upprätta ett minnesmonument som utan att 

ange exakt nationalitet hedrar de som kommit som arbetskraft till Borås och 

därtill synliggörs även stadens industrihistoria. 

Kommunstyrelsen anser att människor från alla nationaliteter som kom till 

Borås, utvecklade vår textilindustri, och bidrog till Sveriges välfärd ska hedras 

med ett minnesmärke. Däremot har Sverigefinnar som folkgrupp särskilt 

bidragit till stadens utveckling, vilket även förstärks genom lagen om nationella 

minoriteter och minoritetsspråk. Detta förtar inte de insatser som enskilda från 

andra länder bidragit med till utvecklingen av Borås, men dessa grupper saknar 

den minoritetsstatus som Sverigefinnar har. 

Bilaga till § 166 Svar på motion av Andreas Exner (SD) och Anders Alftberg (SD): Hedra 
sverigefinnarna i Borås
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Ärendet i sin helhet 

Andreas Exner (SD) och Anders Alftberg (SD) har vid Kommunfullmäktiges 

sammanträde 2022-06-21 lämnat in förslaget att Borås stad ska verka för att ett 

minnesmärke över Sverigefinnarnas insatser för vår stad skall resas.  

Motionen har skickats på remiss till Arbetslivsnämnden, Kulturnämnden och 

Fritids- och folkhälsonämnden.  

Arbetslivsnämnden beskriver ett redan existerande minnesmärke i form av en 

rödbjörk som planterades 2017 i Kvarnbergsparken vid vattentornet i samband 

med firandet av Finlands självständighet 100 år. Därtill har staden ett finskt 

förvaltningsområde där särskilda rättigheter och ett omfattande arbete pågår 

med att stärka/bevara det finska språket och kulturen. Arbetslivsnämnden 

beskriver också hur all arbetskraftsinvandring har genom åren varit och är 

värdefull för att utveckla Borås näringsliv. 

Kulturnämnden och Fritids- och folkhälsonämnden tillstyrkte motionen med 

tillägget att Borås välstånd och textilindustrins utveckling kan härledas till 

många fler invandrargrupper än just de från Finland. Därför anser 

Kulturnämnden att Borås stad bör upprätta ett minnesmonument som utan att 

ange exakt nationalitet hedrar de som kommit som arbetskraft till Borås och 

därtill synliggörs även stadens industrihistoria. Fritids- och folkhälsonämnden 

skriver även att ansvarsfrågan kring ett eventuellt fortsatt arbete behöver 

klargöras och att ansvariga nämnder ges i uppdrag att utse en lämplig placering 

för ett minnesmonument samt kring den konstnärliga gestaltningen. Fritids- 

och folkhälsonämnden kan vara fortsatt behjälpliga i frågor om statistik samt 

med kontakter och samverkan med civilsamhället. 

Kommunstyrelsens ställningstagande 

Kommunstyrelsen anser att personer från alla de nationaliteter som kom till 

Borås, som utvecklade vår textilindustri, och bidrog till Sveriges välfärd ska 

hedras med ett minnesmärke. I Borås har folk från många olika kulturer och 

språkområden kunnat flytta för att få en inkomst och bidra till Borås stads 

utveckling tillsammans. Däremot har Sverigefinnar som folkgrupp särskilt 

bidragit till stadens utveckling, vilket även förstärks genom lagen om nationella 

minoriteter och minoritetsspråk. Detta förtar inte andra enskilda från andra 

länder och deras insatser i utvecklingen av Borås, men dessa grupper saknar den 

minoritetsstatus som Sverigefinnar har. 

Vidare slår Kommunstyrelsen fast att berörda nationella minoriteter inte fått 

tillfälle till inflytande och samråd i frågor som berör dem, varvid varför 

kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige att återremittera motionen för 

komplettering.  
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Beslutsunderlag 

1. Motion av Andreas Exner (SD) och Anders Alftberg (SD): Hedra 

sverigefinnarna i Borås 

2. Yttrande över motion: Hedra sverigefinnarna i Borås av Kulturnämnden, 

Arbetslivsnämnden och Fritids- och folkhälsonämnden 

 

Kommunfullmäktiges beslut expedieras till 

1. Arbetslivsnämnden, Kulturnämnden och Fritids- och folkhälsonämnden 

 

 

Andreas Exner (SD)    

Kommunalråd     
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Dnr KS 2023-00521 3.1.2.1 

Svar på initiativärende från Andreas Exner (SD), Marie 

Jöreteg (M) och Niklas Arvidsson (KD): Kartlägg 

möjliga platser för omsorgsboenden 

Kommunstyrelsens beslut 

Att initiativärendet bifalles.  

Ärendet i sin helhet 

Sverigedemokraterna, Moderaterna och Kristdemokraterna har vid 

Kommunstyrelsens sammanträde 19 juni 2023 lämnat in ett initiativärende där 

de föreslår Stadsledningskansliet att se över mark och befintliga fastigheter 

utanför kommunens ägo för att kartlägga gällande detaljplaner, stadsplaner, 

byggnadsplaner, samt avstyckningsplaner som kan tillåta 

äldreomsorgsverksamhet och återkoppla detta till kommunstyrelsen.  

Vid samma sammanträde lämnade samma tre ledamöter in initiativärendet ”Får 

det vara lov med en plats?” där man föreslår att Borås Stad bjuder in 

intresserade företag för ett förutsättningslöst samtal om hur upphandling av 

ramavtal, eller annan typ av frivillighetsreform, kan leda till fler äldreboenden i 

Borås.  

Båda dessa initiativärenden berör frågan om framtida vård- och omsorgsplatser, 

och därför överlappar och kompletterar svaren varandra till viss del. 

Initiativärendet beskriver en kö till vård- och omsorgsboende som växer sig allt 

längre. I mitten av mars 2024 stod 55 brukare i kö till placering i vård- och 

omsorgsboende, varav 23 av dem har tackat nej till erbjuden placering. Det är i 

nuläget få som får vänta mer än 3 månader på att erbjudas en plats.  

Det finns i dagsläget en specifik grupp som arbetar med att tillgodose de 

kommunala behoven, Lokaliseringsgruppen. Lokaliseringsgruppen består av 

kompetenser från alla de tekniska avdelningarna. Vid initiering av nya 

lokaliseringar för omsorgsboenden utgår gruppen från verksamhetens önskemål 

om geografisk placering och behov av mark. Valet av mark grundar sig vanligen 

på de specifika kraven för den planerade byggnationen, såsom lokalens storlek 

och antal våningar. I ett inledande skede identifieras potentiella områden som 

motsvarar de specifika markkraven, utgångspunkten är att titta på kommunal 

mark men det förekommer att privat mark identifieras. Vidare genomförs en 

detaljerad faktagranskning av samtliga potentiella tomter, där topografi, 

markförhållanden (geoteknik), detaljplaneläge, trafikförhållanden, avstånd till 

Bilaga till § 176 Svar på initiativärende från Andreas Exner (SD), Marie Jöreteg (M) och 
Niklas Arvidsson (KD): Kartlägg möjliga platser för omsorgsboenden
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kollektivtrafik, störningsfaktorer såsom buller och eventuellt konkurrerande 

markintresse utvärderas. I vidare skede genomförs en noggrann gallring av de 

fastigheter som en bedöms realiserbara, där bland annat markägarförhållandena 

studerats. Slutligen fattas beslut om att påbörja eventuell detaljplan för den 

valda plasten eller om byggnation bedöms kunna göras på befintlig detaljplan 

eller utan. 

Kommunstyrelsens ställningstagande 

Förslaget i initiativärendet skulle generera ett arbete som innebär en samlande 

förteckning kring var framtida etableringar skulle kunna ske – både på mark där 

kommunen har rådighet, men även på mark där privata aktörer kan komma att 

etablera sig. Kommunstyrelsen ser därför positivt på att initiera ett arbete för att 

inför framtiden skapa en bättre beredskap för att tillgodose verksamhetens 

behov. 

I mitten av mars 2024 stod 55 brukare i kö till placering i vård- och 

omsorgsboende, varav 23 av dem har tackat nej till erbjuden placering. Det är i 

nuläget få som får vänta mer än 3 månader på att erbjudas en plats. Kön till 

placering i vård- och omsorgsboende har inte växt sig större, utan har minskat 

om man jämför med november 2023, då 112 brukare stod i kön.  

Beslutsunderlag 

1. Initiativärende: Kartlägg möjliga platser för omsorgsboenden.             

2023-06-19 

Beslutet expedieras till 

Ingen expediering.   

 

 

 

För Moderaterna       För Kristdemokraterna       För Sverigedemokraterna 

Marie Jöreteg              Niklas Arvidsson                   Andreas Exner 
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Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2022-00465 3.1.1.5 

Kommunfullmäktige 

ALTERNATIVT FÖRSLAG 

Antagande Planeringsstrategi för Borås 2024 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta Planeringsstrategi för 

Borås 2024 i enlighet med plan- och bygglagen 3 kap 23§. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att ett arbete med ny 

översiktsplan ska initieras.  

Sammanfattning 

Den samlade Bedömningen är att nu gällande översiktsplan, antagen 12 april 

2018, fungerar för handläggning och myndighetsutövning tillsvidare. Dock har 

det skett stora samhällsförändringar sedan antagandet som innebär att en ny 

översiktsplan behöver tas fram för bättre efterlevnad. i Borås under de 

kommande fyra åren. En ny översiktsplan behöver, i dagsläget, inte tas fram.  

Dock behöver en planeringsstrategi antas senast 11 september 2024, för att 

kommunen inte ska försättas i ett läge där myndighetsutövning, som 

detaljplanering, förhandsbesked och bygglov försvåras. 

För att uppnå översiktsplanens intentioner har ett antal uppdrag identifierats. 

En del uppdrag gavs i nuvarande översiktsplan och en del tillkommer genom 

detta beslut. Kommunens fortsatta översiktsplanearbete kommer fokusera på 

att genomföra följande uppdrag. Dock ska färdigställande av pågående uppdrag 

prioriteras fram till dess att en ny översiktsplan är antagen och nya uppdrag 

sedan utformas utefter den nya översiktsplanen.: 

 Färdigställa Grönområdesplan

 Färdigställa Trafikplan

 Färdigställa utredning för omlastningscentral väg/ järnväg för gods

 Färdigställa utredning för långsiktig dricksvattenförsörjning

 Nytt uppdrag: Uppdaterad befolkningsprognos med konsekvenser

 Nytt uppdrag: Nya järnvägen och stationen

Bilaga till § 177 Antagande av Planeringsstrategi för Borås 2024
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 Nytt uppdrag: Verksamhetsområden (industri/företagsmark) 

 Nytt uppdrag: Framtida näringsliv och handel 

 Nytt uppdrag: Energiplan 

 Nytt uppdrag: Blåplan 

 Nytt uppdrag: Fördjupad översiktsplan (FÖP) för en av Borås 

serviceorter 

 Nytt uppdrag: Hållbar utveckling i mindre orter och på landsbygd 

 Påbörja bedömning av sociala konsekvenser av stadens fysiska planering 

 

Planeringstrategin upphör att gälla senast 24 september 2028, eller tidigare när 

den ersätts av en ny Översiktsplan samt planeringsstrategi.  

Bakgrund 

Enligt en lagändring i plan- och bygglagen (PBL) år 2020 måste en 

planeringsstrategi för översiktsplanen tas fram varje mandatperiod. 

Planeringsstrategin kan liknas vid en handlingsplan för översiktsplanen. 

Kommunfullmäktige tar i denna ställning till översiktsplanens aktualitet och det 

fortsatta översiktsplanearbetet och vilka åtgärder som föreslås i 

översiktsplaneringen. Kommunfullmäktige ska också bedöma om 

översiktsplanen är aktuell i relation till ändrade förutsättningar samt eventuella 

lagändringar. Till sin hjälp har kommunen bland annat ett yttrande från 

Länsstyrelsen. Det är översiktsplanen i dess helhet som ska bedömas.   

 

Beslut om planeringsstrategin innebär ingen ändring av översiktsplanen utan 

talar enbart om vad kommunen ska fokusera på i översiktsplanearbetet och om 

det finns delar av översiktsplanen som behöver ändras.  

 

Om kommunen inte har en antagen planeringsstrategi 11 september 2024 anses 

översiktsplanen vara inaktuell. Att inte ha en aktuell översiktsplan försvårar 

myndighetsutövningen, som detaljplanering, förhandsbesked och bygglov, då 

kommunen inte kan visa på långsiktiga tankar om markanvändningen. 

Exempelvis kommer då alla detaljplaner behöva handläggas med utökat 

förfarande och antas i kommunfullmäktige. Länsstyrelsen kan förelägga 

kommunen att ta fram en aktuell översiktsplan.  

 

Arbetsprocessen 

Utvärderingen, som pågick 2022-2023, studerade hur ändrade förutsättningar i 

omvärlden och nya lagar påverkar översiktsplanen. Omvärldsspaningen ingick i 

länsstyrelsens underlag. Sedan översiktsplanen antogs 2018 har stora för-

ändringar inträffat, så som pandemin, krigsutbrottet i Ukraina, NATO-

medlemskap, en oroligare världsekonomi och en minskad befolkningsökning i 

Sverige. Det visar behovet av en kontinuerlig, översiktlig planering och 

organisation som kan hantera förändrade förutsättningar. I utvärderingen 

gjordes en detaljerad genomgång av översiktsplanen och i vilken mån Borås 

arbetat i den inriktning som anges. 
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Delar av översiktsplanens mål följs, men en ny Översiktsplan skulle ge bättre 

förutsättningar att kunna efterlevas. Kommunstyrelsen anser därför att en ny 

översiktsplan ska tas fram.  

 

För att inte försätta kommunen i ett läge där översiktsplanen förklaras inaktuell 

av Länsstyrelsen, om inte en planeringsstrategi är antagen senast 11 september 

2024, anser dock Kommunstyrelsen att en planeringsstrategi behöver antas för 

nuvarande översiktsplan tills en ny översiktsplan är utarbetad och antagen. Att 

arbeta utan en aktuell översiktsplan under de år det tar att ta fram en ny 

översiktsplan skulle försena många processer. 

 

Tjänstepersoner fick svara på hur väl översiktsplanen fungerar vid hand-

läggning. Utvärderingen var underlag för planeringsstrategin. Resultatet är 

sammanställt i separat bilaga. 

 

Ytterligare en del av utvärderingen var att följa upp de uppdrag som finns i 

översiktsplanen. De flesta uppdrag är påbörjade eller genomförda. Endast ett är 

inte påbörjat. Resultatet är sammanställt i en bilaga. 

 

Den politiska beslutsprocessen inleddes hösten 2023. En politisk styrgrupp, 

utsedd av Kommunstyrelsen, träffades regelbundet och ledde arbetet med 

planeringsstrategin. Med tjänstepersonernas rekommendationer som grund har 

den politiska styrgruppen haft visst inflytande över planeringsstrategins 

innehåll, nya uppdrag samt prioriteringen av dessa. Alla partiers politiska 

inriktningar har inte kunnat tillgodoses. 

Slutsatser 

Inför framtagandet av planeringsstrategin utvärderades nuvarande översiktsplan 

i relation till ändrade förutsättningar, lagändringar, användbarhet och efter-

levnad. Slutsatsen är att nuvarande översiktsplan anses fungera som stöd vid 

handläggning och myndighetsutövning fram till dess att en ny översiktsplan har 

utarbetats och antagits. Delar av översiktsplanens mål följs, dock skulle en ny 

översiktsplan ge bättre förutsättningar att kunna efterlevas.  

 

Kommunstyrelsen bedömer dels att delar av innehållet i gällande Översiktsplan 

inte återspeglar rådande majoritetsförhållande i Borås politiska församling, dels 

är bland annat den befolkningsprognos som låg till grund vid framtagandet av 

Översiktsplanen inte längre aktuell. 
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Vidare har flera viktiga frågor inte omhändertagits, som i stället föreslås 

kompletteras genom särskilda utredningar. Flera av dessa utredningar skulle 

komma att påverka Översiktsplanens grundläggande resonemang, och 

därigenom även dess slutsatser, vilka även kräver en bredare förankring hos 

kommuninvånarna och medlemmar i kommunen. 

 

Det finns behov av kontinuerlig utbildning om nuvarande översiktsplan samt 

framtida översiktsplan och att översiktsplanen är lättillgänglig. 

Beslutsunderlag 

1. Planeringsstrategi för Borås 2024, 2024-04-16 

2. Bilaga Detta är en Planeringsstrategi, 2024-04-15 

3. Bilaga Uppdrag och tidsplan för planeringsstrategi 2024, 2024-04-15 

3. Bilaga Utvärdering av översiktsplanen inför planeringsstrategi 2024, 2024-04-

15 

4. Bilaga Uppföljning av översiktsplanens uppdrag inför planeringsstrategi 2024, 

2024-04-15 

3. Bilaga Länsstyrelsens yttrande över Borås intressen för översiktsplanens 

aktualitet, 2022-05-20 

Kommunfullmäktiges beslut expedieras till 

1. Boverket, registraturen@boverket.se 

2. Länsstyrelsen, vastragotaland@lansstyrelsen.se 

3. Västra Götalandsregionen, miljo-

och.regionutvecklingsnamnd@vgregion.se 

4. Vårgårda kommun, kommunen@vargarda.se 

5. Ulricehamns kommun, kommun@ulricehamn.se 

6. Marks kommun, ks@mark.se 

7. Bollebygds kommun, kommunen@bollebygd.se 

8. Herrljunga kommun, Herrljunga.Kommun@herrljunga.se 

9. Svenljunga kommun, kommun@svenljunga.se 

10. Tranemo kommun, kommun@tranemo.se 

 

 

 

För Kristdemokraterna  För Sverigedemokraterna 

Helena Ishizaki  Andreas Exner 
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Instans 

Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2022-00890 1.4.2.1 

ALTERNATIVT FÖRSLAG 

Boråsförslaget: Bättre anknytning Sandhult - Sandared 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen besvarar förslaget och lyfter förslaget om kollektivtrafik i 

kollektivtrafikrådet för vidare dialog med Västtrafik. 

Borås Stad kommer lyfta in gång- och cykelväg mellan Sandhult och Sandared 

som prioriterad sträcka i dialogerna med Västra Götalandsregionen och 

Trafikverket. Borås Stad kommer också undersöka möjligheterna att anlägga 

gång- och cykelled på annat vis än i direkt anslutning till Trafikverkets väg 

mellan orterna. 

Ärendet i sin helhet 

Kommunstyrelsen tackar frågeställaren för förslaget. 

Förslagsställaren föreslår att Borås Stad ska förbättra anknytningen Sandhult-

Sandared genom att bygga en cykelväg och skapa en direkt bussförbindelse.  

Generellt arbetar vi med att stärka kopplingen mellan serviceorterna (Sandared) 

och omgivande mindre orter och landsbygd med förbättrad gång,- cykel- och 

kollektivtrafik.  

Vägen mellan Sandared och Sandhult är statligt ägd och våra möjligheter att 

påverka en utbyggnad av gång-och cykelväg är begränsad. Vår roll som 

kommun är att prioritera mellan olika förslag, sammanställa dessa och ansöka 

om finansiering hos Västra Götalandsregionen. Inlämnade förslag, för hela 

regionen, prioriteras sedan av Västra Götalandsregionen i samråd med 

Trafikverket. Regionstyrelsen fattar beslut om utbyggnad för kommande 

fyraårsperiod, och för de projekt som blir aktuella är det Trafikverket som 

sedan planerar, bygger och underhåller sträckan. Borås Stad kommer lyfta in 

gång- och cykelväg mellan Sandhult och Sandared som prioriterad sträcka i 

dialogerna med Västra Götalandsregionen och Trafikverket.  

Borås Stad har för avsikt att för planerade och prioriterade sträckor undersöka 

möjligheterna att, istället för gång- och cykelbana, medverka till att gång- och 

cykelleder anläggs. 

Bilaga till § 178 Boråsförslaget: Bättre anknytning Sandhult - Sandared



Borås Stad 
  Sida 

2(2) 

 

 

Mer information om planerade och prioriterade cykelvägar finns i Cykelplan 

2024-2025 som hittas på www.boras.se/cykla. 

Det är Västtrafik som ansvarar och planerar kollektivtrafiken i hela Västra 

Götaland och beslutar i frågor som till exempel hur linjer ska dras, var 

hållplatser ska ligga, hur ofta en buss/ett tåg ska gå eller om en linje ska läggas 

ner. Därutöver krävs ett visst underlag av resande för en långsiktigt hållbar linje 

Kollektivtrafikrådet (en politiskt tillsatt beredningsgrupp med en representant 

från varje parti som finns i kommunfullmäktige) träffar regelbundet Västtrafik 

för att i dialog påverka och ge eventuella förslag för att få en än bättre 

kollektivtrafik inom kommunen.  

Ett alternativ är att använda Närtrafik som är ett bra sätt att åka mellan 

landsbygd och tätort där det inte finns linjelagd busstrafik.  

Kommunstyrelsen avslår förslaget och lyfter förslaget i kollektivtrafikrådet för 

vidare dialog med Västtrafik. 

Beslutsunderlag 

1. Boråsförslaget: Bättre anknytning Sandhult-Sandared, 2022-11-24 

 

Beslutet expedieras till 

1. 1. Förslagsställaren 

2. Administrativa enheten, Stadsledningskansliet 

 

 

 

För Moderaterna       För Kristdemokraterna       För Sverigedemokraterna 

Annette Carlson          Niklas Arvidsson                   Andreas Exner 
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